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Mgr. Miroslav Dubovský působí v mezinárodní advokátní kanceláři DLA Piper na pozici Country
Managing partnera pro Českou republiku. Má rozsáhlé zkušenosti jako transakční právník
specializující se na oblast fúzí a akvizic, private equity, restrukturalizace a finanční právo. Rovněž
působí jako rozhodce či zástupce stran v rozhodčích sporech, a to nejen v rámci ČR, ale i v zahraničí.

1. Proč jste se rozhodl stát právníkem?
Už jako dítě jsem si často všímal, co je a co není spravedlivé, ačkoliv je jasné, že dětské oči vnímají
spoustu věcí jinak. Ale řekl bych, že mě to začalo zajímat už tehdy. Velkou část svého dětství jsem
navíc prožil s rodiči v zahraničí, takže když jsem se rozhodl pro studium práv, nastupoval jsem na
právnickou fakultu s jednoznačnou touhou studovat mezinárodní právo. Nakonec se to vše podařilo
zkombinovat. Dnes kromě advokacie působím i jako mezinárodní rozhodce.

2. Co máte na své práci nejraději?
Mám rád výzvy, rád se učím nové věci, poznávám nové lidi, nepřestává mě bavit logická analýza
problémů a vymýšlení inovativních transakčních struktur. Fascinuje mě umění precizní argumentace,
hledání rovnováhy a spravedlnosti, a to vše jak advokacie, tak i práce arbitra přináší.

3. Co Vás v životě nejvíce motivuje?
Pro mne je rozhodně největším motivačním stimulem, když dělám věci, které mají smysl. Cíleně se
snažím ze svého života vypustit vše, co mi smysl nedává, v čem jej nespatřuji, a to i za cenu, že se to
mému okolí někdy jeví jako nepochopitelné. Naopak jsem velice rád, když se mi například i po delší a
mnohdy nelehké cestě podaří dosáhnout vytyčeného cíle. Vždy si říkám, že nemožné je v podstatě jen
nevyzkoušené a že dobré úmysly by neměly převážit nad těmi nejlepšími.

4. Největší pracovní úspěch?
Na poli advokacie je to pro mne každý spokojený klient. V oblasti arbitráží považuji za svůj největší
úspěch vyhranou arbitráž PKN Orlen versus Agrofert o více než 1 mld. eur.

5. Jaké jsou vaše silné stránky a jaké ty slabé?
Začnu těmi slabými. Někdy výrazně rychleji myslím, než mluvím, což sice oceňují klienti, méně však
mí kolegové a podřízení. K mým silným stránkám patří nejspíše analytické schopnosti, disciplína,
vytrvalost a schopnost zachovat chladnou hlavu i ve velmi vypjatých situacích a dívat se na ně s
nadhledem.

6. Je nějaký zákon, který byste nejraději zrušil?
V červnu to zpravidla bývá zákon o dani z příjmu. Ale teď vážně, nedávno jsem v Louvru stál před
stélou Chammurapiho zákoníku a říkal jsem si, zda by nám nepostačoval. A myslím, že možná i ano.

7. Vaše práce vyžaduje rozhodnost. Přesto – jsou v životě nějaké situace, kdy jste
nerozhodný?
Ano, nikoliv však v zásadních věcech. Naštěstí mne totiž nerozhodnost většinou přepadá v situacích
typu: která z mých bílých košil bude dnes ta správná či co bude naše rodina podnikat o víkendu. V
těchto věcech má však zcela jasno moje žena a i proto se skvěle doplňujeme.

8. Jací lidé vás dokážou nejvíce rozčílit?
Myslím, že to nádherně vystihl italský historik ekonomie Carlo Mario Cipolla ve své eseji Základní



zákony lidské blbosti, když říká, že „Stupidní člověk je ten, který způsobí ztráty jinému člověku nebo
skupině osob, aniž z toho má jakýkoliv užitek; dokonce může i sám utrpět ztrátu.“ A pokud se k této
stupiditě ještě přidá arogance a neomalenost, je to podle mého názoru životu nebezpečná
kombinace.

9. Ideální dovolená?
Miluji moře, teplo, slunce, zároveň však neumím dva týdny nečinně ležet na pláži. Kombinace s
jakoukoliv aktivitou, ať už je to golf, potápění, či poznávání okolí je tak pro mne ideální.

10. Knížka, kterou jste četl naposled?
Právě jsem dočetl knihu Povaha změny, jež je jakýmsi sborníkem úvah dvaceti předních českých
odborníků na vybrané problémy dnešní společnosti. Ač to není vždy veselé čtení, myslím, že je hodné
hlubší úvahy. Nyní čtu nejnovější životopis Winstona Churchilla od Borise Johnsona. Musím přiznat,
že jsem nejen překvapen některými fakty ze života Churchilla, které jsem dosud nikde nečetl ani
neslyšel, ale osobně jsem nadšen i z autora a způsobu, jakým knihu pojal. Své žurnalistické kořeny
rozhodně nezapře.
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